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SLOIA RP, Katowice, dnia 08.09.2022r. 

PROTOKÓŁ Nr 5/09/2022 

z posiedzenia Rady SLOIA RP VI kadencji 2022-2026 

W dniu 08.09.2022r. odbyło się kolejne planowe posiedzenie Rady Śląskiej Okręgowej Izby 
Architektów RP. Spotkanie rozpoczęto przy udziale 9 członków Rady obecnych w siedzibie SLOIA RP. 
Posiedzenie posiada quorum, a Rada SLOIA RP jest w stanie podejmować uchwały. 

1. Przewodniczący Piotr Średniawa [PS] przywitał zebranych członków Rady i zaproszonych gości 
i przystąpił do przyjęcia porządku obrad: 
w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto porządek 

2. Przystąpiono do przyjęcia protokołu poprzedniego posiedzenia Rady (nr 4/07/2022 z dnia 
05.07.2022r.): 
w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto protokół bez uwag. 

3. [PS] Propozycja kolejnego spotkania Rady 05.10.2022r. (środa) - przyjęto bez uwag. 

4. Sprawy bieżące członkowskie - głosowanie uchwał: 

a) wpis na listę członków na wniosek: 
W/28/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/29/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/30/09-2022  za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/31/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/32/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/33/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/34/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/35/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/36/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/37/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/38/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/39/09-2022  za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/40/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/41/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/42/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/43/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/44/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/45/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/46/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/47/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/48/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/49/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/50/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
W/51/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 

b) przywrócenie w prawach członka: 
P/6/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
P/7/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 

c) zawieszenie w prawach członka na wniosek: 
ZW/20/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
ZW/21/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
ZW/22/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
ZW/23/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 
ZW/24/09-2022 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 

[AW] Poruszyła temat wpisu na grupie Prawo Architekta Fb IARP osoby komentującej korespondencję 
w sprawie wszczęcia postępowania w przedmiocie skreślenia jej z listy członków z uwagi na zaległości 
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w opłacaniu składek. [DS] Wyjaśniła, że osoba o wskazanych danych personalnych nie należy do 
SLOIA RP (ani żadnej z pozostałych izb okręgowych) w związku z czym nie była kierowana do niej 
wymieniona korespondencja. Nie wpłynęło również żadne pismo kierowane przez ww. osobę do Rady 
SLOIA RP w sprawie udzielenia wyjaśnienia. 

5. Sprawy organizacyjne - głosowanie uchwał: 

1) Uchwała Nr 1/09-2022 w sprawie dofinansowania spotkania integracyjnego z SARP 
o/Katowice 

w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1 - przyjęto 

2) Uchwała Nr 3/09-2022 w sprawie uzupełnienia składu Okręgowej Komisji Rewizyjnej Śląskiej 
Okręgowej Izby Architektów RP  

w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1 - przyjęto 

3) Uchwała Nr 4/09-2022 w sprawie ustalenia diety za czas pełnienia czynności na rzecz Śląskiej 
Okręgowej Izby Architektów RP w formie ryczałtu miesięcznego z tytułu sprawowania funkcji 
Przewodniczącej OSD SLOIA RP 

w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1 - przyjęto 

- [DF] Sprawy finansowe - informacje na temat budżetu, w świetle obowiązującej wysokości 
składki i postępującej inflacji. 

- [PS] Czerwcowy zjazd IARP w ramach podjętych uchwał powołał dwie komisje - w tym komisję 
ds. finansowych Izby, która ma określić sposób zmiany zasad redystrybucji środków i do końca 
listopada przedstawić wnioski, by w grudniu zjazd mógł uchwalić budżet IARP na kolejny rok. 

4) Uchwała Nr 2/09-2022 w sprawie ustalenia poziomu kompetencyjnego dla decyzji związanych 
z zaciągnięciem jednorazowego zobowiązania lub rozporządzenia aktywami o wartości 
przekraczającej 5.000 zł netto. 

w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1 - przyjęto 

- [PS] Poinformował, że decyzją prezydium w związku z obecną sytuacją finansową wstrzymane 
zostają decyzje dotyczące zmian wysokości diet w SLOIA RP – do czasu określenia nowej 
wysokości składek członkowskich na koniec roku 2022. 

- Problematyka wysokości składek będzie stanowiła temat dyskusji spotkania kolejnego 
konwentu przewodniczących. 

[WP, MP] Przedstawili zasady wynagrodzeń za pracę OKK SLOIA RP i sposób rozliczenia w małych 
izbach, w których bywa, że ilość członków komisji przewyższa ilość zdających. 

Dyskusja o systemie e-CRUB i danych w nim udostępnionych na podstawie wpisów z bazy systemu 
członkowskiego IARP. W chwili obecnej w odniesieniu do architektów, automatycznie wprowadzonych 
do centralnego rejestru osób posiadających uprawnienia budowlane, nie ma informacji o czynnej 
przynależności do odpowiedniej OIA RP, podczas gdy przynależność inżynierów do okręgowej IIB jest 
możliwa do zweryfikowania. 

6. [PS] Konferencja „Piękno w architekturze” w Łodzi – informacja, zaproszenie do uczestnictwa na 
stronie Łódzkiej OIA RP. 

7. [PS] Relacja z posiedzeń KRIA w okresie 07-08.2022r. 
- skład nowej KRIA, 
- powołano m.in. komisje ds. polityki wewnętrznej finansowej (16 osobowa), zespół ds. KEZA 

(16 osobowy), legislacyjną, powszechnej edukacji architektonicznej, ds. kontaktów 
międzynarodowych, ds. mediów i informacji, 

- nie powołano do tej pory komisji ds. szkoleń, współpracy z wyższymi uczelniami, ochrony 
zawodu architekta – brak w tej chwili jednoznacznego poglądu, czy i jak mają być 
kontynuowane prace poprzedniej kadencji, 

- brak wyraźnej aktywności KRIA w działaniach legislacyjnych (nowelizacja ustawy 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, propozycja liberalizacji prawa 
budowlanego dot. budownictwa mieszkaniowego). 

Dyskusja 

8. [HP] Szkolenia dla członków SLOIA RP: 
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- problematyka zarejestrowanych i nieopublikowanych do tej pory szkoleń – ustalenie polityki 
okręgu: podjęcie decyzji o publikacji na Warsztacie Architekta, bez gwarancji uzyskania 
zwrotu części kosztów rejestracji, czy prace nad utworzeniem własnego kanału dystrybucji 
szkoleń, 

- planowane tematy: warsztaty z asertywności, konserwacja zabytków, poszanowanie energii, 
rola i funkcja dewelopera. 

9. Pozostałe sprawy, wolne wnioski. 
- [PS] postuluje zdynamizowanie działań wewnętrznych – m.in. publikacja szkoleń, opinii 

OKK SLOIA RP, wewnętrznych informacji  – na poziomie okręgu, 
- [AW] o niepewnej sytuacji Warsztatu Architekta – dokona rozeznania możliwości 

technicznych stworzenia kanału do publikacji materiałów, 
- [PS] wniosek o zorganizowanie benefisu. 

Dyskusja o warunkach prawnych wykorzystania systemu członkowskiego i rozwiązaniach 
niezależnych, polityce udostępniania materiałów, tworzeniu forów dyskusyjnych, budowie autonomii 
technicznej i prawnej okręgu w nowej kadencji. 

 

 
Na tym zakończono posiedzenie Rady. 
Całość posiedzenia była nagrywana i została zarchiwizowana na CD-ROM. 
Lista obecności w załączeniu. 

 

 
Sekretarz Rady SLOIA RP 

Anita Langer, Architekt IARP 

 

Przewodniczący Rady SLOIA RP 
Piotr Średniawa, Architekt IARP 

 




